
Ordinær generalforsamling 27-09-2021

REFERAT

1. Valg af dirigent.
Brian Nissen valgtes.

• Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt varslet og 
beslutningsdygtig.

• Han spurgte derefter, hvem der tog referat af generalforsamlingens beslutninger. 
Det gjorde bestyrelsens sekretær, Holger Villumsen.

2. Beretning for det forløbne regnskabsår.
Fremlagt af formand Jan Rosengreen Petersen.
Godkendt.
Beretningens tekst:

Jeg begynder med nogle tal, der fortæller om selskabets udvikling i det afsluttede 
regnskabsår. 
Vor kerneydelse er fjernvarme til andelshaverne og den transport med lastbil, som 
er nødvendig til håndtering af biomassen. 
I regnskabsåret 2020-2021 fik vi én enkelt ny andelshaver, således at vi nu er 255 
andelshavere. 
I regnskabsåret 2021-2022, som vi nu er inde i, er der 14-15 nye andelshavere på 
vej. De fleste vil komme fra det nye boligbyggeri mellem Slåenvej og Banevej. Den ny
udstykning på Industrivangen er gjort klar til, at de kommende erhvervsbyggerier 
kan forsynes med fjernvarme.
I et lidt længere perspektiv er der også udsigt til nyt byggeri på marken ved 
mergelgravene. Ledelsen mener derfor, at ledningsnettet på sigt skal udbygges.
For en gennemsnitlig forbruger var udgiften til varme 3.200 kroner i det afsluttede 
regnskabsår. Sidste år var den gennemsnitlige udgift pr husstand 4.000 kroner, 
inklusive virksomheder og institutioner. I gennemsnit er prisen for en rate 800 
kroner.
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Prisen på solgt elektricitet er steget. Det er elsalget, der giver os en så god økonomi, 
at vi i år kunne nøjes med at opkræve 5 ud af de planlagte 10 rater. 
Disse gode tider får en ende senest i 2032, hvor statens tilskud til elproduktion 
bortfalder.
Det er ledelsens opfattelse, at der skal påbegyndes udarbejdelse af en langsigtet 
plan for anvendelse af en eller flere nye energikilder på anlægget.
Regnskabet vil blive fremlagt under kassererens beretning. 
I ledelsen for Filskov Energiselskab var driftsåret 2020-2021 et usædvanligt år. 
Uden varsel gik hele den gamle bestyrelse af i september. 
Med kort varsel trådte en helt ny bestyrelse til. Vi har efter bedste evne fundet 
løsninger på de aktuelle udfordringer, og vi synes da selv, at vi har løst opgaverne 
tilfredsstillende. 
Baggrunden for den ny bestyrelses tiltræden var, at den forrige bestyrelse i 2020 
indkaldte andelshaverne til tre ekstraordinære generalforsamlinger foruden den 
ordinære.
Årsagen til de mange møder var den forrige bestyrelses plan for omlægning af 
værkets drift og bemanding til samdrift med et tilsvarende selskab på den anden 
side af sognegrænsen. 
Planerne blev forkastet af en ekstraordinær generalforsamling, men da var 
driftslederen allerede blevet afskediget. 
Den ny bestyrelse blev præsenteret for en række opgaver, som vi hurtigt gik i gang 
med løse.

a) Den første opgave var spørgsmålet om ansættelse af en driftsleder. Vi 
ansatte Niels Winther igen. Han har været ansat siden den 1. februar 2011.

b) Den næste sag handlede om indførelse af betaling for modtagen biomasse 
fra landmænd. 
Konkurrencen om at aftage gylle fra landmænd er nu blevet så stor, at 
betaling er nødvendig. Det samme gælder aftaler med planteavlere, der ikke 
har produceret gylle, men som aftager overskydende biomasse, der er 
afgasset. Det er biomassen fra industrielle leverandører, som giver os et 
overskud af afgasset biomasse efter, at landmændene har fået afgasset gylle 
tilbage. 
Denne udgift havde den forrige bestyrelse allerede budgetteret med, så der 
er ingen økonomisk overraskelse i denne nyhed. Kontrakterne skulle 
imidlertid forhandles og afsluttes. 
FE ønsker biomasse af høj kvalitet. Vi ønsker også biomasse, som ikke giver 
skader på vort produktionsanlæg. Vi betaler derfor leverandørerne efter 
indholdet af tørstof, som skal være på mindst 7,1 %.

c) Den transporterede biomasse registreres nu elektronisk ved hjælp af en app 
med navnet Spurado. Her er FE deltagere i et pilotprojekt hos et IT-firma i 
Vejle.
Myndighederne ønsker data om transporteret mængde og indholdet af 
gødningsstoffer, hvilket vi registrerer ved hjælp af Spurado.
De tilknyttede landmænd har også adgang til dataene, som de benytter i 
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deres eget gødningsregnskab. Landmændene er især interesserede i data om
mængden af kvælstof og fosfor i den afgassede gødning, da den kan give 
dem for høje gødningsværdier. 

d) Om værkets tekniske forhold kan vi her nævne de største udgifter. 
På værket er der en ny lagertank, og så har vi fået en ny lastbil. Vi 
budgetterer med udskiftning af lastbil hvert 5. år og den gamle lastbil blev 
solgt for et pænt beløb.
Firmabilen til anden arbejdskørsel er også blevet udskiftet. 

e) Værkets miljøtilladelse er blevet fornyet. 
Med tilladelsen sikrer Billund Kommune, at vi ikke går hen og bliver en 
belastning for miljøet. 
Den sætter også grænser for, hvor meget gylle og anden biomasse, vi må 
tage imod. 
Vi har hidtil haft tilladelse til at hjemtage 80.000 tons biomasse pr år. 
Fremover må vi tage imod 110.000 tons årligt, hvilket er nok til at sikre en 
meget stor produktion af elektricitet.

f) En udfordring: Noget andet er så, at staten fra maj 2020 indførte et loft over 
de biogasbaserede fjernvarmeværkers produktion af elektricitet, da 
produktionen af el ikke er kerneopgaven for et fjernvarmeværk. Vor 
kerneopgave er at producere fjernvarme til andelshaverne. 
Vort produktionsanlæg er imidlertid bygget til en stor produktion af el, da vi 
går efter det store statslige tilskud til el, der leveres til elnettet. I marts 2020 
hævede vi derfor produktionen voldsomt, for at vise vor effektivitet og sikre 
et højt referencetal. 
Vi er i øjeblikket i dialog med Energistyrelsen om at fortsætte på vort høje 
niveau. 

g) Ny nabo på vej: Som producenter af el får vi måske en slags konkurrent, 
hvilket dog ikke er noget problem for varmeværket. 
Hjortlundgård ejes nu af firmaet Tellus, som har adresse i Nivå i 
Nordsjælland. Tellus vil opstille solceller på omkring 115 ha de i alt 124 ha 
under Hjortlundgård. 
Tellus var interesserede i et samarbejde med en lokal partner, da det ville 
stille firmaet bedre ved ansøgning til Billund Kommune. Vi sagde imidlertid 
nej tak til samarbejde. Tellus havde ikke noget brugbart at tilbyde os, da vi 
ikke må beskæftige os med noget som helst andet end produktion af 
fjernvarme. 
Men til indbyggerne i Filskov fik vi da information om en mulig udvikling i 
landskabet fremtiden.

h) Vi har ansat en ny regnskabspartner, nemlig Susanne Møbjerg fra Møbjerg 
Regnskab. Hun har afløst Dorte Rønne, All in Office, der selv bad om, at vi 
fandt en ny, da hun havde fået for meget at lave og gerne ville stoppe hos os.

i) Tak til driftleder Niels Winther samt Johnny Mikkelsen og Peter Eriksen for 
deres indsats for at få værket til at køre bedst muligt. 

j) Tak til alle aktive og samarbejdspartnere for indsatsen i året der gik.
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3. Det reviderede regnskab fremlægges til godkendelse.
Fremlagt af revisor Michael Jessen, Martinsen Rådgivning og Revision..
Godkendt.

4. Budget for indeværende driftsår fremlægges.
Fremlagt af revisoren.
Godkendt.

5. Forslag fra bestyrelsen herunder fremlæggelse af investeringsplan for kommende år.
Investeringsplanen for de kommende fem år blev fremlagt af revisoren til orientering.

6. Indkomne forslag fra andelshavere og varmeaftagere.
Ingen indkomne forslag.

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer.
Henrik Mikkelsen afviste kandidatur til genvalg.
Valgte:

• Bram Klaver, Ravlundvej 5 – Leverandør 
• Kenneth Rahbek, Åbrinken 8
• Jan Olesen, Toften 10

8. Valg af suppleanter til bestyrelsen.
1. suppleant: Kasper Rosenhøj Linde, Åbrinken 12
2. suppleant: Jan Harlev Ebbesen, Kirkehusvej 17

9. Valg af revisor.
Genvalg af Martinsen Rådgivning & Revision.

10. Eventuelt.
Intet at notere.

Dirigent Formand
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